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P r o t o k ó ł  Nr ORN.0012.5.1.2018 
posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Olecku,  

odbytego w dniu 19 stycznia 2018 roku. 

 
 Na stan 6 członków Komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności                                  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk. 

 

Protokołowała stażysta Wydziału Strategii i Rozwoju – Urszula Olszewska. 

 

W posiedzeniu udział wziął: 

 Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

przywitał przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Olecko. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wolne wnioski.  

 

Uwag do zaproponowanego porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Olecko. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że zmiana polega na tym, iż do Statutu Gminy Olecko w wprowadza się § 2 ust. 9, 

który brzmi: ,,Gmina Olecko posiada hejnał. Zapis nutowy hejnału Gminy Olecko stanowi 

załącznik Nr 3a do Statutu.”. Dodaje się załącznik Nr 3a o nazwie: ,,Zapis nutowy hejnału 

Gminy Olecko”, w brzmieniu nadanym zgodnie z załącznikiem do uchwały.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia komisji: 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Olecko.  

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

poinformował, że wszystkie pisma, które wpływają do biura Rady Miejskiej są przesyłane 

radnym drogą mailową. 
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

zapytał, czy któreś z pism dotyczy zadań komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

odpowiedział, że nie.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Wolne wnioski.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że zostało przygotowane zestawienie robocze dotyczące propozycji nazw ulic, 

skwerów itp. Wręczył każdemu po jednym egzemplarzu zestawienia.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

poprosił, aby to zestawienie przesłać w wersji elektronicznej do wszystkich radnych. 

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że trzeba rozpocząć przygotowania do procedury nadawania nazw, aby zdążyć 

przed końcem kadencji. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że zrozumiał tak, że urząd w tym czasie podejmie czynności np. dotyczące 

kontaktu z rodzinami. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

dodał, że w tabeli pt. obowiązek zapytania, są przedstawione informacje, co już zostało 

zrobione przez urząd. 

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że wynika z tego co jest jeszcze do zrobienia, nie ma tam informacji na temat 

tego co zostało już zrobione. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że chodzi o to, aby wiedzieć na jakim etapie jest dana sprawa. Pamięta, że urząd 

miał skontaktować się z rodzinami, aby uzyskać wstępne zgody, aby później można było 

wystąpić do IPN. Chciałby wiedzieć, z którymi osobami był kontakt i które z nich wyraziły 

zgodę, ponieważ od tego uwarunkowane jest dalsze procedowanie. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że na pierwszym spotkaniu można było by przedyskutować temat nazw 

nieosobowych, które nie uruchomią dalszej procedury. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że trudno jest powiedzieć, czy jako pierwsza powinna być rodzina, czy IPN, ponieważ 

jedno i drugie można zablokować. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że nie ma żadnych informacji, oprócz tej, którą otrzymaliśmy dziś. Prosi, aby 

przed wysłaniem tej tabeli w wersji elektronicznej, zweryfikować ją i uzupełnić co w danej 

sprawie zostało zrobione.  
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Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zaproponował, aby ustalić termin posiedzenia komisji. Zapytał, czy komisja mogłaby spotkać 

się w lutym. 

 

Komisja ustaliła, że następne posiedzenie odbędzie się 20 lutego 2018 r. o godz. 14.30. 

 

Komisja (obecnych 5 członków) jednogłośnie przyjęła powyższy termin. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy będzie ustalany plan pracy komisji, czy zajmą się jednym tematem,  

a  konkretnie, czyli nazewnictwem. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że przy temacie nazewnictwa jest dużo pracy i jeżeli komisja chce być skuteczna 

powinna zostać przy tym temacie.  

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że komisja powinna rekomendować miejsce na aleję gwiazd, na której będą 

wmurowane nazwiska. 

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że Olecko jest kopią wszystkiego. Widziała takie alejki w innych miastach m.in. 

w Międzyzdrojach. W tym miejscu jest to uzasadnione, ponieważ przyjeżdżają tam różne 

gwiazdy. 

 

Przewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

powiedział, że będą to osoby zasłużone dla Olecka, które nigdy nie będą miały swoich ulic, 

pomników, a są ważni dla naszego miasta. 

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

oznajmiła, że może lepiej byłoby zorganizować spotkanie, porozmawiać i stworzyć coś 

wyjątkowego, własnego. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

poinformował, że niedługo odbędzie się drugie spotkanie komitetu w sprawie Obchodów  

100-lecia Odzyskania przez Polskę Niepodległości. Nie jest to grono zamknięte. Na te 

spotkanie może przyjść każdy i złożyć wniosek.  

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

zapytała, czy to oznacza, że komisja ta będzie ustalać aleję gwiazd. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

odpowiedział, że aleja gwiazd miała się wpisać w te obchody i miało to być jedną z imprez, 

które będą się odbywać. 

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że jeżeli gmina chce czegoś wyjątkowego co ją wyróżni, to do prac nad 

obchodami trzeba zaprosić ludzi twórczych, np. artystów.  

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że na sesji Rady Miejskiej Burmistrz zaprosił wszystkich na spotkanie komitetu. 

Żaden z radnych nie uczestniczył w tym spotkaniu. Można było przyjść i wyrazić swoją opinię 

lub propozycję. Dodał, że komitet ten został powołany z jego inicjatywy, która wynikła z tego, 
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że wyczytał informację o tym, że prezydent w skali Polski powołał taki komitet. Nie chce 

narzucać narracji. Komitet jest po to, aby pomóc wszystko zorganizować.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że jest przeciwny powoływaniu jakiś dodatkowych rzeczy, jednak nie neguje 

powstania komitetu. Natomiast przypomniał, że Klub Radnych OKO składał wniosek, aby  

w programie współpracy znalazł się priorytet dotyczący Obchodów 100-lecia Odzyskania 

przez Polskę Niepodległości i taki też się znalazł. Kwestia tego, jakie pieniądze burmistrz na to 

przeznaczy. Jest mało pieniędzy na kulturę. Ma nadzieję, że jeżeli organizacje pozarządowe, 

społecznicy znajdą swoje pomysły na obchody to otrzymają potrzebne im narzędzia. Nie 

zawsze są to pieniądze, czasami wystarczy współpraca między jednostkami, a czasami lokal, 

infrastruktura, nagłośnienie. Trzeba stworzyć im narzędzia. Część artystów, społeczników, 

aktywistów w Olecku, część radnych ma swoje pomysły. Jednym z narzędzi są granty. 

Kwestia ile tych pieniędzy może być, aby wspierać te inicjatywy. Konkurs jeszcze nie jest 

ogłoszony, dobrze, aby była już informacja, kiedy ten konkurs dla organizacji pozarządowych 

będzie. Druga sprawa, czyli inicjatywa lokalna, u nas nabór wniosków jest raz w roku do 

końca stycznia. Byłoby dobrym narzędziem, gdyby zmienić ten termin.  

Zgłosił następujące wnioski:  

 zaproponował, aby zrobić otwarty nabór w ramach inicjatywy lokalnej, bezterminowo, 

aż do wyczerpania środków.  

 powiedział, że w rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi  

w dziale kultura jest priorytet Obchody 100-lecia Odzyskania przez Polskę 

Niepodległości. Prosi, by mieć na uwadze, aby przy zmianach w budżecie 

(oszczędnościach) wesprzeć ten priorytet oraz organizacje pozarządowe, czyli 

zaplanować dodatkowe środki w tym dziale. 

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

brakuje jej możliwości zwracania się o dofinansowanie, o niedużą dotację oraz otwartości 

Regionalnego Ośrodka Kultury i Teatru AGT. Zawsze były one otwarte i można było z nich 

korzystać, w tej chwili chyba nic się nie dzieje oprócz samego teatru.  

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

dodał, że jak robił warsztaty i potrzebował na nie miejsca, to otrzymał je. Przypomniał, że  

w Regionalnym Ośrodku Kultury istnieje ,,Pomysłodajnia”, w której jest 20.000,00 zł. Działa 

ona bardzo dobrze i co roku wnioskuje się, aby było w niej co raz więcej pieniędzy. Nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby Burmistrz, znajdując jakieś dodatkowe pieniądze, zwiększył pulę na 

,,Pomysłodajnię”, z której można robić różne inicjatywy m.in. Obchody 100-lecia Odzyskania 

przez Polskę Niepodległości. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

powiedział, że niedługo ma wejść ustawa, która będzie zobowiązywać samorządy do tego, aby 

na budżet obywatelski wydać 0,05% budżetu, co w przypadku naszej gminy zwiększy się 

dwukrotnie. 

 

Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że jest za tym. Będzie to dobrowolne dla samorządów, a obowiązkowe stanie się 

w miastach na prawach powiatu. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że formuła budżetu obywatelskiego sprawdza się i to widać. Gdy zostanie dołożone 

więcej pieniędzy to będą to dobrze spożytkowane pieniądze. 
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Członek Komisji – Maciej Juchniewicz 

powiedział, że parę dni temu wnioskował do rządowego programu OSA. Jeżeli mieszkańcy 

chcą, to mogą zgłosić projekt, który nie przeszedł w budżecie obywatelskim np. plac zabaw  

na ul. 11 Listopada, ale trzeba to ustalić z mieszkańcami i wnioskodawcami. 

 

Zastępca Burmistrza – Mariusz Miłun 

dodał, że można złożyć jeden wniosek na 5 lokalizacji i otrzymać pieniądze na  

wszystkie z nich. Powiedział, że do tego programu zostaną przygotowane 3 projekty. Na każdy 

z nich można otrzymać 50% dofinansowania.  

 

Członek Komisji – Maria Wanda Dzienisiewicz 

powiedziała, że robiąc różnego rodzaju projekty, trzeba pamiętać o osobach 

niepełnosprawnych.  

 

Komisja poruszyła temat: warunków pracy pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej i nowego miejsca, w którym mógłby mieścić się ten ośrodek oraz temat przebiegu 

trasy Rail Baltica. 

  

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

 

     Protokołowała                                                          Przewodniczący Komisji                 

Urszula Olszewska                                                        Wojciech Leonarczyk   


